
Zápis 
 

z 36. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 14. 1. 2020 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 22 
 
Omluveni: doc. Lovecká, Ing. Stiborová (přišly v průběhu zasedání) 
 
Hosté: Ing. Chválná, prof. Pospíšil, prof. Kotrba, Mgr. Kinzlová, prof. Bělohlav, 
RNDr. Holzhauser, doc. Kočí, Ing. Kavalcová, prof. Matějka, doc. Jahoda, prof. Vojtěch, noví 
senátoři pro další funkční období, doc. Vlachý, Ing. Dibuszová 
 
 
Program zasedání Akademického senátu konaného dne 14. 1. 2020 

1. Projednání návrhu na jmenování prorektorů 
2. Projednání návrhu studijního programu „Učitelství chemie pro SŠ“ 
3. Projednání záměru akreditace ekonomických studijních programů 
4. Schválení využití finančních prostředků na vybavení posluchačských laboratoří 

z biochemie 
5. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí činnosti a souvisejících 

činností veřejné vysoké školy (1. čtení dodatku za rok 2018) 
6. Různé 

a) Projednání dodatku ke vnitřní normě „Zásady studentské grantové soutěže na 
podporu projektů specifického vysokoškolského výzkumu na VŠCHT Praha  

b)  informace z kolegia rektora 
Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel 22 – 0 – 0) 
 
 
Ad 1. Projednání návrhu na jmenování prorektorů 
Prof. Matějka, který byl k 1. 1. 2020 jmenován prezidentem republiky novým rektorem 
VŠCHT Praha, představil návrh prorektorů na následující funkční období: 
Doc. Dr. Ing. Milan Jahoda - prorektor pro pedagogiku 
Prof. Ing. Pavel Kotrba, Ph.D. - prorektor pro vnější vztahy a komunikaci 
Prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc. - prorektor pro strategii a rozvoj (pokračující) 
Prof. Dr. Ing. Dalibor Vojtěch - prorektor pro vědu a výzkum 
Stávajícím prorektorům končí funkční období 31. ledna 2020. 
 
Předseda AS oslovil nové prorektory, aby společně s rektorem na některém z jarních 
zasedání představili AS plány pro své funkční období. 
 
Usnesení: Senát byl seznámen s novými prorektory a vyjadřuje souhlas s jejich jmenováním.  
Hlasování: 23– 0 – 0  
Pozn. Během projednávání prvního bodu dorazila Ing. Stiborová. 



Ad 2. Projednání návrhu studijního programu „Učitelství chemie pro SŠ“ 
Předseda AS konstatoval, že záměr studijního programu byl legislativně projednán v červnu 
2019. Předkládaný akreditační spis představil RNDr. Holzhauser. V diskusi bylo na dotaz 
Dr. Kučerové konstatováno, že předkládaný magisterský studijní program předpokládá 
absolvování bakalářského studia na VŠCHT Praha nebo ekvivalentního programu na jiné VŠ. 
Prof. Cibulka upozornil na nízký počet okruhů státní závěrečné zkoušky. Studijní a zkušební 
řád určuje čtyři okruhy v magisterských studijních programech. Bude upraveno. 
 
Usnesení: Senát projednal nový studijní program. 
Hlasování: 23– 0 – 0 
 
 
Ad 3. Projednání záměru akreditace ekonomických studijních programů 
Rektor pronesl úvodní slovo, ve kterém zdůraznil, že ekonomicky zaměřené studijní 
programy jsou na VŠCHT dlouhodobě provozovány. Nyní jsou navrženy záměry akreditovat 
magisterský studijní program Odvětvový management se specializacemi Řízení chemického 
průmyslu a Projektové řízení inovací a bakalářský studijní program Ekonomika a 
management. Garanty studijních programů jsou navrženi doc. Jan Vlachý a doc. Hana 
Scholleová. Oba studijní programy jsou navrhovány i v anglické jazykové variantě. Nově 
vznikající programy by rozšířily stávající nabídku studia na VŠCHT i o oblast ekonomie. 
Zároveň rektor požádal senát o mimořádné zasedání k návrhu studijních programů. 
Během projednávání byla diskutována otázka koncepce společného základu výuky 
ekonomických studijních programů v návaznosti na současné studijní programy. Doc. 
Moucha upozornil, že v akademické obci VŠCHT lze pozorovat obavy z rozšíření výuky 
ekonomických předmětů, které může oslabit pozitivní pohled veřejnosti na VŠCHT jako na 
univerzitu s dosud originální skladbou technicky zaměřených vyučovaných předmětů. Dále 
pak byla diskutována otázka prostorového, personálního a finančního zabezpečení výuky 
včetně možných příspěvků ze strany MŠMT. V této souvislosti Ing. Kučerová a prof. Slavíček 
upozornili na chybějící analýzu dopadů na VŠCHT. V diskusi prof. Pospíšil připomněl závazek 
v rámci OPVVV připravit navazující magisterský ekonomický obor na VŠCHT. Tento studijní 
program byl již v minulém roce připravován ve spolupráci s ČVUT, ale nebylo dokončeno 
schvalovací řízení. Na závěr bylo konstatováno, že návrh studijních programů, jejichž záměr 
je projednáván, by měl být připraven a to v souladu se všemi standardy VŠCHT.  Zároveň by 
však měla být pro další jednání připravena důkladná analýza. 
 
Usnesení: Akademický senát VŠCHT Praha projednal záměr akreditovat studijní programy 
Odvětvový management, Sectoral Management, Ekonomika a management a Economics and 
Management a pro projednávání návrhu akreditace těchto programů žádá předložení 
analýzy zabezpečení výuky z hlediska finančního, personálního a prostorového. 
Hlasování: 23– 0 – 0 
Pozn. Během projednávání bodu 3 přišla doc. Lovecká a odešel Ing. Březina. 
 
 



Ad. 4. Schválení využití finančních prostředků na vybavení posluchačských laboratoří 
z biochemie 
Ing. Chválná vysvětlila finanční krytí této akce. 
 
Usnesení: Senát schvaluje účelové využití prostředků ve výši 23 897 500,- Kč v roce 2020 na 
přístrojové vybavení pro výuku laboratoří biochemie.  
Hlasování: 22– 0 – 0  
Pozn. Během projednávání bodu 4 odešel prof. Slavíček. 
 
 
Ad. 5. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí činnosti a souvisejících činností 
veřejné vysoké školy (1. čtení dodatku za rok 2018). 
Prof. Pospíšil představil dodatek za rok 2018 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality 
vzdělávací a tvůrčí činnosti a souvisejících činností veřejné vysoké školy. Senát doporučil text 
v předloženém znění postoupit k projednání Vědecké radě VŠCHT Praha. 
 
 
Ad. 6 Různé 
a) Projednání dodatku ke vnitřní normě „Zásady studentské grantové soutěže na podporu 

projektů specifického vysokoškolského výzkumu na VŠCHT Praha“ 
Usnesení: Senát se souhlasem projednal dodatek k vnitřní normě „Zásady studentské 
grantové soutěže na podporu projektů specifického vysokoškolského výzkumu na VŠCHT 
Praha“. 
Hlasování: 21– 0 – 0 
Pozn. Ing. Med nebyl přítomen hlasování. 
 
b) informace z kolegia rektora 
 
 

Příští zasedání AS bude 28. 1. 2020 (mimořádné zasedání). 
 
 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                      Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 
 


